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Aanwezig 
Vincent Lokin (voorzitter CBCF), Jakob Bartelds (Hunze en Aa’s), Melinda Boons (Rivierenland), Marc 
Breugelmans (Limburg), Simon Deurloo (Amstel, Gooi en Vecht), Ellen Hemmers (Vechtstromen), Harm 
Küpers (voorzitter WBDD), Remco van Maurik (Fryslân), Carla Michielsen (Scheldestromen), Frank van 
Oorschot (Hollandse Delta), Peter Ouwendijk (Delfland), Hans Pereboom (Drents Overijsselse Delta), Erik 
de Ridder (De Dommel), Rogier van der Sande (voorzitter Uniebestuur), Joël Scherrenberg (Aa en Maas), Jos 
Verdoold (Schieland en Krimpenerwaard), Tom Vereijken (Zuiderzeeland), Carlo van Dijk (Vallei en Veluwe), 
Jan de Vries (Rijnland), Bert Wiersema (Noorderzijlvest), Floor Wissing (Rijn & IJssel), Nanda van Zoelen 
(Stichtse Rijnlanden), Marianne Krug (Unie), Eric Arnts (Unie, verslag). 
 
Gasten 
Judith van den Bos, Mark Tegelaar, Tom Streng en Merel de Rooy (Unie). 
 
 
Afwezig 
Remco Bosma (Hollands Noorderkwartier), Mario Jacobs (Aa en Maas) vervangen door Joël Scherrenberg 
en Kees Jan de Vet (Brabantse Delta). 
 
 
1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen opnieuw welkom. De CBCF-vergadering maakt 
onderdeel uit van een tweedaagse. 
 
De agenda wordt vastgesteld. 
 

2. Verslag vergadering CBCF gehouden op 20 november 2023 
 
De CBCF stelt het verslag ongewijzigd vast. 
 

3. Verslag vergadering CBCF gehouden op 23 november 2023 
 
De CBCF stelt het verslag ongewijzigd vast. 
 
 

Bespreekpunten 
 
4. Auditresultaten Informatieveiligheid en privacy (vertrouwelijk) 

De weergave van de bespreking van dit agendapunt is opgenomen in een vertrouwelijk verslag. 
 

5. Update activiteiten rondom de formatie van de Unie van Waterschappen 
Bespreking in aanwezigheid van Judith van den Bos (Unie) 
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Judith van den Bos geeft een overzicht van de activiteiten van de Unie rondom de formatie: 
• In elke fase sturen we een brief aan de nieuwe informateur met het belang van tijdig overleg met 

de decentrale overheden;  
• Vorig jaar zomer hebben we een hoofdpuntenlijst gemaakt die nog steeds in diverse vormen wordt 

gebruikt; 
• Omdat het klimaat een minder populair onderwerp is, is het taalgebruik voor de communicatie 

herschreven; 
• We hebben een analyse gemaakt van onze punten in het licht van de thema’s die informateur Kim 

Putters in zijn eindverslag genoemd heeft: (1) stikstof, natuur, water, landbouw, visserij en 
voedselzekerheid, (2) volkshuisvesting, (3) financiën, (4) goed bestuur. Denk daarbij aan 
voortzetting van Water en Bodem sturend, stikstofruimte mag geen belemmering zijn voor de 
uitvoering van waterveiligheid en waterkwaliteit, zorg ervoor dat nieuwe woningen en 
bedrijfsterreinen voorbereid zijn op extreem weer, reserveer nu extra ruimte en geld voor 
dijkversterkingen om Nederland veilig te houden, maak gebruik van eenvoudige 
waterbeheermaatregelen om snel natuurherstel te realiseren en toekomstperspectief te bieden 
voor de landbouw, draai aan de waterknop, pak watervervuiling bij de bron aan met strengere wet- 
en regelgeving; 

• Waterveiligheid staat bij de vier partijen in het verkiezingsprogramma (voldoende investeren, 
ruimte voor de rivier). Er zijn verschillen op de thema’s klimaat, stikstof en waterkwaliteit; 

• We willen een bestuursakkoord sluiten met het nieuwe Kabinet om concrete afspraken te maken 
voor onze bijdrage en wat we nodig hebben van het Rijk (samen met IPO en VNG): Agenda voor 
Nederland; 

• Bestuurlijk hebben we in de politieke partijen een groot netwerk van waterschapsbestuurders. Van 
daaruit hebben we een bestuurlijke begeleidingsgroep gevormd die regelmatig bij elkaar komt. 
Hopelijk kunnen zij zorgen voor korte lijnen met de formatietafel zodat onze inhoudelijke 
boodschap kan landen in een akkoord; 

• Samen met VEWIN hebben we het pamflet Water in Actie aangeboden aan de Tweede Kamer.  
Thema’s zijn o.a. beschermen van de (drink)watervoorraden en de zorg voor voldoende ruimte 
voor water 

Met al deze activiteiten moeten we ons wel blijven realiseren dat we een kleine speler in het veld zijn. 
 
Rogier van der Sande licht toe dat er drie sporen zijn te weten (1) onze standpunten inbrengen in 
politiek Den Haag, (2) publiciteit zoeken en (3) de PVV proberen te bereiken. De boodschap zal steeds 
worden aangepast aan de veranderingen. 
 
Erik de Ridder spreekt zijn complimenten uit voor de acties die worden uitgevoerd. 
Frank van Oorschot vraagt wie er in de bestuurlijke begeleidingsgroep zitten. Hij heeft geruchten 
gehoord over een andere verdeling van de financiering van het HWBP. 
 
De voorzitter stelt vast dat de CBCF de informatie over de inzet van de Unie bij de kabinetsformatie 
voor kennisgeving aanneemt. Hij zegt toe dat een overzicht van de deelnemers aan de bestuurlijke 
begeleidingsgroep met het verslag zal worden meegestuurd. 
 

6. Startnota herijking inkoop- en aanbestedingsbeleid 
De CBCF wordt gevraagd om opdracht te geven aan het Uniebureau om het geharmoniseerde Inkoop- 
en Aanbestedingsbeleid Waterschappen uit 2016 te herijken. 
 
De voorzitter leidt het agendapunt in met de toelichting dat het inkoopbeleid van de waterschappen 
na acht jaar toe is een actualisatie. 
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Frank van Oorschot adviseert om het nieuwe inkoopbeleid van onderaf aan, samen met de 
inkoopafdeling aan te pakken. Houd het praktisch en uitvoerbaar. 
Hans Pereboom verwacht dat de maatschappelijke meerwaarde van uniformeren klein is. Hij wil 
ruimte kunnen geven aan lokale uitvoerders en daarbij niet gehinderd worden door allerlei regels. 
Jan de Vries pleit ook voor ruimte voor lokaal beleid. Daarnaast moet het nieuwe inkoopbeleid de 
komende jaren kunnen mee bewegen met ontwikkelingen in de markt zoals arbeid en materialen. 
Joël Scherrenberg vraagt aandacht voor ontwikkelingen als de CSRD (corporate sustainability reporting 
directive), Europese rapportageverplichtingen op het gebied van duurzaamheid. 
Simon Deurloo en Nanda van Zoelen denken graag mee. Waterschappen moeten er als ze dat willen 
zelf wat bovenop kunnen doen. 
Tom Vereijken geeft aan dat inkoop bij zijn waterschap nog lang niet op orde is en vraagt ook aandacht 
voor de praktische uitvoerbaarheid. 
 
De voorzitter stelt vast dat er steun is voor een herijking van het inkoop- en aanbestedingsbeleid, 
waarbij ruimte moet zijn voor lokale invulling en mogelijkheden om snel mee te kunnen bewegen met 
ontwikkelingen in de markt. Deze ruimte moet niet worden beperkt door invoering van (bijvoorbeeld) 
de CSRD. 
 

7. Concept jaarstukken Unie van Waterschappen 2023 
Bespreking in aanwezigheid van Mark Tegelaar en Tom Streng (Unie) 
 
De CBCF wordt gevraagd om: 
1. Kennis te nemen van het Jaarverslag 2023 van de Unie van Waterschappen; 
2. De Ledenvergadering te adviseren in te stemmen met het voorstel tot resultaatbestemming zoals 

in deze notitie verder beschreven en weergegeven in de tabel Resultaatbestemming; 
3. De Ledenvergadering te adviseren in te stemmen met het voorstel om het negatieve financiële 

resultaat van € 89.724 na de voorgestelde resultaatbestemming ten laste te brengen van de 
algemene reserve van de Unie van Waterschappen; 

4. De penningmeester mandaat te geven om de jaarrekening  door te geleiden naar de 
Ledenvergadering van 12 april 2024. 

 
De voorzitter licht toe dat hij een gesprek heeft gehad met de accountant over de concept jaarstukken 
van de Unie over 2023 en dat de accountant tevreden is over hoe de Unie het doet. 
Het negatieve resultaat over 2023 wordt veroorzaakt door (1) afwaardering van het kantoorpand, (2) 
een getroffen voorziening ten behoeve van een reorganisatie die heeft plaatsgevonden en (3) het 
opschonen van de balans, mede op verzoek van de accountant. 
 
Melinda Boons vraagt of in de jaarstukken aangegeven kan worden wat structurele en incidentele 
oorzaken van verschillen zijn. Verder vraagt ze zich af of het voor het 100-jarig jubileum van de Unie 
noodzakelijk is om een voorziening te vormen. 
Mark Breugelmans merkt op dat waar in de oplegnotitie een overbesteding van € 200.000 staat, dit 
een onderbesteding moet zijn. 
Floor Wissing merkt op dat de waardering van het kantoorpand ieder jaar terugkomt en vraagt zich af 
of het verplicht is de actuele waarde in de jaarstukken op de nemen. Joël Scherrenberg heeft dezelfde 
vraag. 
Simon Deurloo vraagt zich af hoe de kosten voor de reorganisatie in de hand gehouden kunnen 
worden. 
Voor Hans Pereboom mogen de jaarstukken compacter zijn. Hij vraagt hoe de waarde van het 
kantoorpand zich verhoudt tot de hypotheek. 
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Joël Scherrenberg constateert dat het niet altijd duidelijk is of de uitgaven worden weergegeven in- of 
exclusief projecten. 
 
De voorzitter merkt ten aanzien van de voorziening voor het 100-jarig jubileum van de Unie op dat 
deze voorziening wordt gevormd omdat het geen reguliere kosten zijn. 
Suggesties om de jaarstukken compacter te maken, worden op prijs gesteld. De jaarstukken moeten 
wel blijven voldoen aan de accountantseisen en voldoende inzicht blijven bieden. 
De waarde van het kantoorpand is € 9.000.000 en de hypotheek bedraagt op dit moment € 4.000.000. 
De voorgestelde tekstsuggesties zullen worden verwerkt. 
 
Aanvullend merkt Tom Streng op dat de term overbesteding in de oplegnotitie wel juist is. 
Het waarderen van het kantoorpand tegen actuele waarde ligt vast in de waarderingsgrondslagen. 
Mark Tegelaar zal dit bespreken met de accountant. 
 
De voorzitter stelt vast dat de jaarstukken 2023 van de Unie van Waterschappen met een positief 
advies van de CBCF aan de Ledenvergadering worden voorgelegd. 
 
 

Hamerstukken 
 

8. Evaluatie bijstand Oekraïne 
De CBCF wordt gevraagd om 
1. kennis te nemen van de evaluatie van de verleende bijstand aan Oekraïne en hierop te reflecteren; 
2. akkoord te gaan om evaluaties van verleende bijstandsverzoeken en crises ambtelijk vast te stellen 

in de WBDD indien er geen bestuurlijke aanbevelingen zijn; 
3. akkoord te gaan om technische, ambtelijke wijzigingen van handboeken crisisbeheersing en 

bijstand in de WBDD te laten vaststellen.  
 
Jan de Vries vindt het een slechte zaak dat niet duidelijk is of de middelen goed terecht zijn gekomen. 
Het bedrijfsleven moet hier wél verantwoording over af kunnen leggen. 
Erik de Ridder vond het een goed initiatief maar het vraagt om stevige sturing in combinatie met de 
goede intenties. 
 
De voorzitter stelt vast dat de CBCF kennis neemt van de evaluatie van de verleende bijstand aan 
Oekraïne. De CBCF gaat ermee akkoord dat evaluaties van verleende bijstandsverzoeken en crises, 
evenals technische, ambtelijke wijzigingen van handboeken crisisbeheersing ambtelijk in de WBDD 
vast worden gesteld indien er geen bestuurlijke aanbevelingen zijn. 
 

9. Mededelingen 
 
9.1. Uniereactie Wetsvoorstel risicoanalyse integriteit 

Jos Verdoold informeert of er bij de inwerkingtreding van het wetsvoorstel door de Unie 
handreikingen zullen worden verstrekt. Dit wordt toegezegd. 
 

9.2. Evaluatie hoogwater 2023-2024 
Geen opmerkingen. 
 

9.3. Duurzaam opdrachtgeverschap in Klimaatmonitor 2022 
Geen opmerkingen. 
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9.4. Stand van zaken convenant Schoon en Emissieloos Bouwen 
Geen opmerkingen. 
 

9.5. Update Wetsvoorstel rechtsbescherming bij aanbesteden 
Geen opmerkingen. 
 

9.6. Ontwikkeling standaard materialenpaspoorten voor waterschappen 
Geen opmerkingen. 
 

9.7. Stand van zaken aanpassing belastingstelsel 
Geen opmerkingen. 
 

9.8. Ontwikkelingen m.b.t. kwijtschelding en invordering 
Frank van Oorschot vraagt naar de antwoorden van de Unie op de kamervragen met betrekking 
tot de kwijtschelding van waterschapsbelastingen. 
De voorzitter zegt toe dat deze beantwoording met het verslag wordt meegestuurd. 
 

9.9. Aanpassing Algemene Wet Bestuursrecht 
Geen opmerkingen. 
 

9.10. Plan van aanpak traject financiële positie waterschappen 
Floor Wissing vraagt zich af wat met dit traject beoogd wordt te bereiken. Zij wil waken voor de 
autonomie van de waterschappen en pleit ervoor geen grote conclusies aan het traject te 
verbinden. 
De voorzitter licht toe dat het traject bedoeld is om tegenspel te kunnen bieden aan de 
buitenwereld die van alles van de financiële positie van waterschappen vindt. De CBCF zal 
uiteraard over de uitkomsten van het traject worden geïnformeerd. Waar nodig zal de CBCF om 
een besluit of een advies aan de Ledenvergadering worden gevraagd. 
 

9.11. Rechtmatigheidsverantwoording waterschappen en accountantscontrole 
Geen opmerkingen. 
 

9.12. Rekenkamers waterschappen 
Geen opmerkingen. 
 

9.13. Regels verslaggeving en accountantscontrole 
Geen opmerkingen. 
 

9.14. Afronding traject Corona-compensatie 
Geen opmerkingen. 
 

9.15. Ledenbrief Vaarkaart 
Geen opmerkingen. 
 

9.16. Vertraging NIS-2- en CER-richtlijnen 
Geen opmerkingen. 
 

9.17. Uitvoerbaarheidstoets AI-verordening 
Geen opmerkingen. 
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9.18. Update bedrijfsvergelijkingen 
Geen opmerkingen. 
 

10. Rondvraag 
 
Tom Vereijken bedankt de organisatoren voor de tweedaagse van de CBCF. Hij zou graag de speech 
van de voorzitter tijdens het avondgedeelte van de tweedaagse willen ontvangen. 
 
Marc Breugelmans vraagt in deze commissie aandacht voor de financiering van en de 
solidariteitsbijdrage aan het HWBP. Dit onderwerp wordt behandeld in de commissie Waterkeringen 
maar hij is van mening dat dit onderwerp ook in deze commissie thuishoort. 
Hij spreekt eveneens zijn complimenten uit voor de organisatie van de tweedaagse. 
De voorzitter merkt op dat bestuursleden via bespreking in het dagelijks bestuur van het eigen 
waterschap via de vertegenwoordiger in een Uniecommissie kunnen reageren op de agendapunten. In 
de Ledenvergadering vindt tenslotte de bestuurlijke verbinding tussen de waterschappen plaats. 
 
Rogier van der Sande merkt op dat het vandaag Wereldwaterdag is en roept iedereen op hieraan 
aandacht te besteden op social media. 
 
Marianne Krug bedankt Waterschap De Dommel in de persoon van de voorzitter voor de gastvrijheid 
tijdens de afgelopen twee dagen. 
 
De voorzitter bedankt iedereen voor de complimenten en zegt toe dat zijn speech en die van spreker 
Paul Iske met het verslag zal worden meegezonden. 
 

11. Afscheid Harm Küpers, voorzitter Werkgroep Bedrijfsvoering, Digitalisering en Dienstverlening 
Harm Küpers neemt in verband met pensionering afscheid van de CBCF als voorzitter van de 
Werkgroep Bedrijfsvoering, Digitalisering en Dienstverlening (WBDD). Hij is vanaf het voorjaar van 2019 
voorzitter van deze werkgroep geweest. Ook is hij 17 jaar secretaris-directeur bij waterschap Hunze en 
Aa’s geweest. 
Harm heeft ervoor gezorgd dat de WBDD een hechte club is geworden die de CBCF van goede 
adviezen heeft voorzien. Hij heeft kennis van veel onderwerpen, maar weet altijd goed wanneer hij er 
wel of niet wat van moet zeggen. 
De voorzitter wenst Harm veel succes voor de toekomst. De Kring Directeuren van Waterschappen 
heeft Vincent Bergsma, secretaris-directeur bij waterschap Hollandse Delta als de opvolger van Harm 
aangewezen. 
 
Harm Küpers bedankt de aanwezigen voor de prettige samenwerking en wenst iedereen een goede 
toekomst toe. 
 

12. Sluiting 
De voorzitter sluit om 12.10 uur de vergadering. 
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